
پاييز امسال با هميشه فرق مي كند؛ پاييز فصلي 
است كه بيماري هاي تنفسي و آنفلوآنزا را بيدار 
و چالش هايلي بلراي مديريت سلامت مردم 
ايجاد مي كند. امسال در بحبوحه بحران كرونا، 
پيدا شدن سلر و كله آنفلوآنزا مي تواند چالش 
برانگيز تر از هميشه باشلد. به همين خاطر هم 
هست كه امسال تزريق واكسن آنفلوآنزا براي 
گروه هاي پر خطر همچون افلراد داراي بيماري 
زمينه اي، سلالمندان و زنان باردار از هميشله 
پراهميت تر شده است، اما هم اكنون با وجود عبور 
از نيمه شهريور ماه هنوز خبري از توزيع واكسن 
آنفلوآنزا نيسلت. طبق آخرين اخبار بناست تا 
اين واكسن تا پايان شلهريور ماه و با كارت ملي 
توزيع شود. اين در حالي اسلت كه پيش از اين 
توصيه مي شد افراد پرخطر واكسن آنفلوآنزا را 
قبل از فصل پاييز و در شهريور ماه تزريق كنند تا 
با توجه به فاصله زماني دو تا چهار هفته اي براي 
ايجاد ايمني از تزريق واكسلن، بدنشلان براي 
مواجهه با آنفلوآنزا در فصل پاييز آماده شلود. 
حالا با عنايت به جلسه اضطراري وزير بهداشت 
با فعالان دارو و تجهيزات پزشلكي و گزارشات 
عنوان شده در اين نشست پيرامون كاهش ۵۱ 
درصدي تأمين ارز بانكي دولتي بيم آن مي رود 
پاييز از راه برسد و از واكسلن آنفلوآنزا خبري 
نشود! اتفاقي كه در بحران كرونا مي تواند مردم و 
كادر درمان را با دردسرهاي بيشتري مواجه كند. 

يكه تازي كرونا در كش��ور همچن��ان ادامه دارد. 
طي 24 ساعت منتهي به ۱۶ ش��هريور ۱۳۹۹ و 
بر اس��اس معيارهاي قطعي تشخيصي، يك هزار 
و ۹۹2 بيمار جديد مبتلا به كوويد۱۹ در كش��ور 
شناسايي ش��د كه ۹۰۵ نفر از آنها بستري شدند. 
مجموع بيماران كوويد۱۹ در كشور به ۳۸۶ هزار 
و ۶۵۸ نفر رسيد. در طول همين زمان، ۱۳۹ بيمار 
كوويد۱۹ جان خود را از دس��ت دادند و مجموع 
جان باختگان اين بيماري ب��ه 22 هزار و 2۹۳ نفر 
رسيد. همچنين ۳هزارو۷22 نفر از بيماران مبتلا 
به كوويد۱۹ در وضعيت شديد اين بيماري تحت 
مراقبت قرار دارند. تا كنون ۳۳۳ هزار و ۹۰۰ نفر از 
بيماران، بهبود يافته يا از بيمارس��تان ها ترخيص 
شده اند. با احتس��اب استان هاي در وضعيت قرمز 
و هشدار كل كش��ور از منظر شيوع ويروس كرونا 
وضعيت مطلوبي ندارد و با س��رد شدن هوا و از راه 
رسيدن پاييز نگراني ها از همزماني آنفلوآنزا و كرونا 
و عميق تر شدن چالش مهار هر دو بيماري جدي تر 
از قبل شده است. به همين خاطر هم اگر تا سال هاي 
گذشته تزريق واكس��ن آنفلوآنزا براي گروه هاي 
پر خطر يك توصيه بود، امسال اين توصيه حكم 
ضرورت يافته اس��ت و مس��ئولان نظام س��لامت 
تأكيد دارند س��المندان، زنان باردار و افراد داراي 
بيماري هاي زمينه اي حتماً واكسن بزنند. با وجود 
اين هنوز واكس��ن آنفلوآنزا در داروخانه ها توزيع 
نشده است و بسياري از مردم به دنبال آن هستند 

كه بايد چگونه اين واكسن را تهيه كنند. 

 وعلده آخلر شلهريور ملاه بلراي توزيع 
آنفلوآنزا

مديركل دارو و مواد تحت كنترل سازمان غذا و دارو با 
اشاره به جزئيات نحوه توزيع و عرضه واكسن آنفلوآنزا 
در سال جاري گفت: »هر فرد با مراجعه به داروخانه 
و با ارائه كارت ملي و ثبت كد ملي مي تواند واكسن 
آنفلوآن��زا را تهيه كند.« به گفت��ه حيدر محمدي 
واردات واكسن آنفلوآنزا بيشتر از كشورهاي فرانسه، 
هلند  و روسيه است و بناست توزيع واكسن آنفلوآنزا 

تا قبل از پايان شهريور ماه انجام  شود. 
محمدي در پاسخ به اين سؤال كه چه گروه هايي بايد 
واكسن آنفلوآنزا بزنند، تأكيد كرد:» تزريق واكسن 
آنفلوآنزا براي گروه هاي پرخطر توصيه مي ش��ود و 
اصلًا توصيه نمي كنيم كه ساير مردم آن را تزريق 
كنند. زيرا به دردش��ان نمي خورد، بلكه تزريق آن 
براي گروه هاي پرخطر جهت پيشگيري از ابتلاي 
آنها به آنفلوآنزا است. براي ساير مردم صرفاً نوعي 
هزينه اضافه است.« وي با بيان اينكه هنوز قيمت 
تمام شده آن براي مردم مش��خص نيست، درباره 
نحوه عرضه واكسن آنفلوآنزا به مردم، گفت: » توزيع 
و عرضه واكسن آنفلوآنزا مانند هر سال نيست و در 
عين حال اينطور هم نخواهد بود كه مردم براي تهيه 
آن نياز به نام نويسي داشته باشند، بلكه هر فرد به 

داروخانه مراجعه مي كند و با ارائه كارت ملي و ثبت 
كد ملي مي تواند واكسن را تهيه كند. علت اين اقدام 
نيز آن است كه هر فرد بتواند يك واكسن تهيه كند 
و در نتيجه هر فرد نمي تواند بيش از يك واكس��ن 

خريداري نمايد.«
 زمان طايي تزريق واكسن آنفلوآنزا

طبق توصيه پزشكان و داروسازان ازآنجا كه پس از 
تزريق واكسن حدود دو تا چهار هفته طول مي كشد 
تا ايمني ايجاد شود، بنابراين از ۱۵ شهريور تا ۱۵ مهر 
بهترين زمان براي تزريق واكسن آنفلوآنزا است. اين 
در حالي است كه با عبور از نيمه شهريور ماه هنوز 

اين واكسن در كشور توزيع نشده است. 
عليرضا رئيسي، معاون بهداشت وزارت بهداشت، 
پي��ش از اين زمان مناس��ب براي تزريق واكس��ن 
آنفلوآنزا را قبل از شروع فصل پاييز عنوان كرده بود. 
به گفته وي اين واكسن بايد در اوايل شهريور تزريق 
شود تا بتواند تأثير خود را براي فصل پاييز و زمستان 
داشته باشد، بنابراين توصيه مي شود در فصول پاييز 
و زمستان واكسن تزريق نشود، چراكه تأثيري در 
جلوگيري از ابتلا به آنفلوآنزا نخواهد داش��ت. حالا 
اما سيما سادات لاري، سخنگوي وزارت بهداشت 
مي گويد:» بهترين زمان براي تزريق اين واكسن هم 

اواخر شهريور ماه و اوايل مهر ماه است.«

در كنار اينها اظهار نظر رئيس س��ازمان غذا. دارو از 
همه قابل تأمل تر است. محمد رضا شانه ساز، رئيس 
سازمان غذا و دارو با اشاره به اينكه بانك مركزي بايد 
ارز مورد نياز اين واكسن را تأمين كند زمان تزريق 

واكسن آنفلوآنزا را مهر و آبان عنوان مي كند ! 
وي در پاسخ به سؤالي درباره تأمين واكسن آنفلوآنزا 
اينگونه توضي��ح مي دهد:» براي واردات واكس��ن 
آنفلوآنزا از اواخر س��ال گذش��ته و ابتداي امس��ال 
پيگيري ها انجام شده  و با تلاشي كه انجام شده و با 
پيگيري شركت هاي مربوطه توانستيم به ميزان مورد 
نياز كشور، واردات واكسن آنفلوآنزا را انجام بدهيم. 
سال گذشته حدود 2۵۰ هزار واكسن آنفلوآنزا براي 
گروه هاي ضروري مثل سالمندان، خانم هاي باردار 
و بيماران قلبي و تنفسي و پرسنل كادر بهداشت و 
درمان پيش بيني شده بود كه اين عدد امسال به 2/۵ 

ميليون واكسن رسيده است.«
به گفته شانه س��از همچنين بناست تا ۱۰ ميليون 
واكس��ن هم در اختيار عامه جامع��ه و افرادي كه 
تزريق واكسن برايشان ضروري نيست قرار بگيرد، 
در حالي كه سال گذش��ته اين رقم يك ميليون و 
۷۰۰ هزار واكسن بود و در اين زمينه نبايد مشكل 
خاصي وجود داشته باشد. شانه س��از در عين حال 
معتقد اس��ت امسال به دليل اس��تفاده از ماسك و 
شست وشوي مداوم دست ها و عدم برگزاري مراسم 
عروسي و عزاداري، احتمال ابتلا به آنفلوآنزا بسيار 

كمتر از سال گذشته خواهد بود. 
وي تأكيد مي كند:» براي تأمين بقيه واكسن آنفلوآنزا 
نيازمند تأمين ارز هستيم و بانك مركزي قول داده 
اين ارز تأمين ش��ود و تا قبل از پايان ش��هريور اين 
واكسن را در كشور خواهيم داشت. زمان مصرف آن 
در مهر و آبان است. 2/۵ ميليون در مراكز بهداشتي و 

درماني و بقيه در داروخانه ها توزيع مي شود.«
 تكرار ماجراي ماسك 

س��يد علي فاطمي، نايب رئيس انجمن داروسازان 
كش��ور، درباره وضعيت توزيع واكسن آنفلوآنزا در 
سطح داروخانه هاي كشور مي گويد:» شركت هاي 
پخش براي سفارش واكسن به داروخانه ها آمده اند 

اما فعلاً از توزيع خبري نيست.«
وي با اش��اره به افزايش تقاضا براي تهيه واكس��ن 
آنفلوآنزا در كشور، معتقد است سهميه اي كه براي 
هر داروخانه در نظر گرفته اند، مي تواند جوابگوي نياز 
پرسنل داروخانه باشد! چراكه پرسنل داروخانه ها در 
مواجهه با مردم و بيماران قرار دارند و مي بايست اين 
واكسن را بزنند.  فاطمي با اشاره به اينكه حجم زيادي 
از واكسن از طريق معاونت بهداشت وزارت بهداشت 
به صورت راي��گان در اختيار بيم��اران خاص قرار 
مي گيرد، مي گويد:» مردم توقع دارند اين واكسن را 
از داروخانه ها تهيه كنند، در حالي كه شايد سهميه 

هر داروخانه به ۱۰ عدد واكسن هم نرسد.«
از نگاه نايب رئيس انجمن داروسازان ايران، در اين 
شرايط، همان اتفاقي كه براي ماسك در داروخانه ها 
افتاد، براي واكس��ن آنفلوانزا هم تكرار خواهد شد 
و با حجم زيادي از تقاضا و كمبود واكس��ن مواجه 

خواهيم شد. 
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رهبر انقاب با استمرار دادگاه هاي ويژه مفاسد اقتصادي موافقت كردند
انحصار زدايي از وکالت و رسيدگي به دانه درشت ها ،2 ويژگي دادگاه هاي جديد مفاسد اقتصادي

واكسن آنفلوآنزا  در خطر تأخير بانك مركزي 
در حالي كه بهترين زمان مصرف واكسن آنفلوآنزا در شهريور ماه است با عبور از نيمه ماه، هنوز خبري از توزيع واكسن نيست

خبلري  نشسلت 

عليرضا سزاوار
فوق العاده سخنگوي   گزارش  2

روز  قضائيله  قلوه 
گذشته به منظور »موافقت رهبر معظم انقاب 
بلا تلداوم فعاليت شلعب ويژه رسليدگي به 
پرونده هاي مفسدان اقتصادي با لحاظ برخي 
اصاحلات« برگلزار شلد. در اين نشسلت، 
سخنگوي دستگاه قضا اعام كرد كه در شعب 
ويژه بله صلورت قاطع بله اتهاملات عناصر 
دانه درشت رسيدگي مي شود؛ حال آنكه موارد 
اخال جزئي به اين دادگاه هلا نخواهد آمد تا 
اين دادگاه ها با فراغ بال بله پرونده هاي مهم 
كننلد.  رسليدگي  اقتصلادي  مفاسلد 
غلامحسين اسماعيلي در نشست ويژه اش تأكيد 
كرد كه اراده برخورد با فساد تا زماني كه مفاسد 

وجود داشته باشد هيچ گاه تغيير نخواهد كرد. 
 اصاح قانون با كمك مجلس

سخنگوي دستگاه قضا با تبيين استجازه رياست 
قوه قضائيه از محضر مقام معظم رهبري در ارتباط 
با استمرار فعاليت دادگاه هاي ويژه رسيدگي به 
مفاس��د اقتصادي اظهار كرد: »زماني رويكرد و 
برنامه هاي عملياتي ما تغيير پيدا خواهد كرد كه 
زمينه هاي بروز فساد در جامعه از بين رود و مردم 
شاهد بروز انواع مفاسد نباشند. دو سال قبل بنا به 
ضرورت هاي اجتماعي، رياست وقت قوه قضائيه 
از مقام معظم رهبري درخواست كرد كه با اجازه 
ايشان شعب ويژه رس��يدگي به اخلال در نظام 
اقتصادي تشكيل ش��ود كه با شرايط مندرج در 
آن استجازه و با موافقت مقام معظم رهبري، اين 
كار انجام شد.« اس��ماعيلي با بيان اينكه امروز 
كماكان ش��اهد جنگ اقتصادي دشمن و شاهد 
سودجويي برخي از سودجويان و فرصت طلبان 
هستيم، افزود: » با درك اين ش��رايط و با هدف 
استمرار مبارزه قاطع، س��ريع، قانونمند و توأم با 
عدالت، تشخيص مقامات قوه قضائيه در اين بود 
كه در ش��رايط فعلي بايد اين دادگاه ها استمرار 
پيدا كند و ضمن استمرار اين دادگاه ها، ما تمامي 
تلاشمان اين باش��د كه نحوه برگزاري دادگاه ها 

انطباق كامل با ضوابط و مقررات قانوني داش��ته 
باشد و هركجا هم كه نياز به اصلاح قانوني دارد از 
مجراي قانونگذاري و از مجلس شوراي اسلامي 

اصلاح قانون را تقاضا خواهيم كرد.«
 توسعه صاحيت دادگاه ها

وي اظهار داشت: »ما به اين نتيجه رسيديم كه 
مي ش��ود با اصلاح برخي از رويه ها و با استمرار 
قاطعان��ه رس��يدگي ها انتقادي را ك��ه برخي از 
دلسوزان و علاقه مندان به نظام از اين دادگاه ها 
داشتند، برطرف كرد و مبارزه با مفاسد اقتصادي 
را نيز شدت بخشيد؛ بر اين اساس متني تهيه شد 
و به محضر مقام معظم رهب��ري تقديم گرديد؛ 
رويكرد اصلي، مبارزه جدي با مفاسد اقتصادي 
اس��ت و از فردا دادگاه ها كماكان ب��ه كار خود با 
برخي از اصلاحاتي كه بدان اشاره مي كنم، ادامه 

خواهند داد.«
سخنگوي دس��تگاه قضا بيان داش��ت: » يكي از 
اصلاحاتي كه در اين پيشنهاد تقديم شد و مورد 
موافقت قرار گرفت، اين بود كه دادگاه هاي ما كه 
شعبه اي از دادگاه انقلاب بودند، توسعه صلاحيت 
پيدا كنند؛ يعني هم صلاحيت دادگاه انقلاب را 
داشته باشند و هم صلاحيت دادگاه هاي كيفري 

يك و دادگاه هاي كيفري 2 را دارا باشند.«

 هلم صاحيلت انقلاب هلم صاحيت 
كيفري

وي ادامه داد: »اعمال اصلاحيه مزبور براي اين 
بود كه ما مواجه بوديم كه گاهي اوقات به لحاظ 
اختلاف در صلاحيت ها، پرونده بين شعب دادگاه 
در وضع جديد رد و بدل مي شد يا اينكه اتهامات 
متعددي براي متهمان مطرح مي شد؛ برخي از 
اتهامات را اين ش��عب ويژه رسيدگي مي كردند، 
اما در رابط��ه با اتهامات ديگ��ر مي گفتند كه در 
صلاحيت ما نيس��ت و به دادگاه كيفري يك يا 

كيفري 2 بروند.«
اسماعيلي با تأكيد بر اينكه اگر قرار بر اين است 
كه ما مبارزه با مفاس��د اقتصادي را جدي، قاطع 
و س��ريع انجام دهيم نبايد پرونده تجزيه شود و 
از اين شعبه دادگاه به ش��عبه ديگر دادگاه برود، 
اف��زود: » در وضعيت جدي��د دادگاه هاي ما هم 
صلاحيت دادگاه انقلاب را دارند و هم صلاحيت 
دادگاه كيفري يك و هم صلاحيت دادگاه كيفري 
2 را دارا مي باش��ند و به اتهامات متعددي كه در 
اين پرونده ها مطرح مي شود فوراً و يكجا رسيدگي 

مي شود و يك دادنامه صادر مي شود.«
 دادرسي ها سرعت مي گيرد

سخنگوي دس��تگاه قضا اظهار داشت: »نكته 

ديگري ك��ه در اين اصلاحيه اعمال ش��ده آن 
اس��ت كه ما مواجه با اين ش��ديم كه به لحاظ 
عنوان كلي اخلال در نظام اقتصادي و گسترده 
ب��ودن مصاديق اخلال در نظ��ام اقتصادي كه 
شامل اخلالگران كلان و همچنين شامل موارد 
جزئي اخلال مثل احتكار و برخي از شركت هاي 
هرمي و امثال آن مي شد، كثرت موارد اتهامي و 
دايره شمول اين قانون باعث ارجاع پرونده هاي 
س��بك و كم اهميت به اين دادگاه ها شده بود. 
در نتيجه كث��رت پرونده ه��ا، آن نتيجه اي را 
كه ما تعقيب مي كرديم كه دادرس��ي ها سريع 
انجام ش��ود ، با تأخير مواجه مي كرد. لذا مقرر 
ش��د موارد اخلال جزئي در نظام اقتصادي در 
ساير دادگاه ها رسيدگي ش��ود و اين دادگاه ها 
صرفاً به پرونده دانه درشت ها و كساني كه واقعاً 
اقدام��ات مجرمانه آنها در معيش��ت و زندگي 
مردم و نظام اقتصادي كشور اخلال ايجاد كرده 

رسيدگي كنند. «
وي تصريح ك��رد: » بنابراين در ش��عب ويژه به 
ص��ورت قاطع ب��ه اتهامات عناصر دانه درش��ت 
رس��يدگي مي ش��ود، ولي موارد اخ��لال جزئي 
به اين دادگاه ها نخواهد آمد ت��ا اين دادگاه ها با 
فراغ بال به پرونده هاي مهم مفاس��د اقتصادي 

رسيدگي كنند.«
 پايان انحصار وكا

اسماعيلي با بيان اينكه در اصلاحيه اخير برخي 
از اشكالات و ايرادات و انتقاد هايي كه به استجازه 
و مق��ررات قبلي ب��ود، برطرف ش��د، گفت: » از 
جمله اين انتقادات اين ب��ود كه چرا وكلا در اين 
پرونده ها محدود هس��تند و يك انحصار وكالت 
براي جمعي از وكلا ايجاد شده است؛ در اصلاحيه 
جديد انحصار وكالت برداش��ته شد و همه وكلا 
چه وكلاي كانون وكلا و چ��ه وكلاي مركز وكلا 
و مشاوران قوه قضائيه مي توانند در دادگاه هاي 
رس��يدگي كننده به اخلال در نظ��ام اقتصادي 
وكالت كنند و ديگ��ر انحصار وكالت و ش��رايط 
مندرج در تبصره ماده 4۸ قانون آيين دادرسي 

كيفري را نخواهند داشت.«

 مدير كل بنياد شهيد و امور ايثارگران شهرستان هاي استان تهران در 
حاشيه برگزاري ششمين شوراي معاونين ستادي برنامه هاي چهلمين 
سالگرد گراميداشت هفته دفاع مقدس با گراميداشت ايثارگري هاي 

دوران دفاع مقدس از اجراي بيش از يكصد برنامه فرهنگي خبر داد. 
 نشريه »وكالت نامه« وابس��ته به كانون وكلا طي گزارشي، مخالفت 
صريح خود را با اخذ ماليات از خانه هاي خالي اعلام كرد و اين اقدام را 

»نقض حقوق مالكانه« دانست!
 عضو شوراي اسلامي شهر تهران گفت: متأسفانه به جاي آنكه بودجه 
شهرداري خرج عمران و آباداني و توس��عه شهر شود براي هزينه هاي 

اداره شهر مصرف مي شود. 
 مدير عامل ش��ركت بهره برداري مترو تهران با اشاره به كاهش ۵۰ 
درصدي مس��افران مترو گفت: افزايش ۱۰ درصدي مسافران مترو در 

آغاز سال تحصيلي امسال قابل مقايسه با سال گذشته نيست. 
 معاونت رياس��ت جمهوري در امور زنان و خان��واده آغاز دور پنجم 
پويش »ارمغان« را با ش��عار »زندان جاي مادران نيست« با فراخوان 

عمومي اعلام كرد. 
 رئيس دانشگاه جامع علمي كاربردي واحد استان تهران شرق گفت: 
ثبت نام دوره هاي كارداني و كارشناسي دانشگاه جامع تا ۱۸ شهريور 

ماه ادامه دارد. 
 ثبت نام آزمون بين المللي زبان اسپانيايي DELE از روز يك شنبه ۶ 
مهرماه ۱۳۹۹ آغاز مي شود و تا روز يك شنبه ۱۳ مهرماه ادامه مي يابد. 
به گزارش روابط عمومي كانون زبان ايران، ثبت ن��ام در اين آزمون به 
صورت اينترنتي و از طريق سايت register. ili. ir صورت خواهد گرفت 
و قرار است آزمون كتبي بزرگسالان در تاريخ 24 آبان ماه و آزمون كتبي 

نوجوانان در تاريخ 2۳ آبان ماه برگزار شود. 
 مدير عامل ستاد معاينه فني خودروهاي شهر تهران از گران شدن 
نرخ معاينه فني خودروه��ا حداقل تا 4۰ درصد ط��ي روزهاي آينده 

خبر داد. 

»دورا پزشكي« 
در مناطق محروم اجرايي مي شود

معاون ستاد اجرايي فرمان حضرت امام )ره( گفت: طرح دورا پزشكي 
در راستاي اجراي عدالت سامت در مناطق محروم اجرايي مي شود. 
سيد مصطفي هاشمي با اش��اره به طرح دورا پزشكي اظهار كرد: ستاد 
اجرايي فرمان حضرت امام )ره( براي اجراي عدالت س��لامت در ۱2۰ 
نقطه كشور و در نقاط محروم و به خصوص در مناطق مرزي اين طرح را 
اجرايي كرده است.  وي ادامه داد: خدمات بهداشتي و درماني را وزارت 
بهداشت و درمان ارائه مي دهد و ما زير ساخت هاي آن را فراهم مي كنيم 
و زيرساخت هاي ارتباطي براي ارتباط پزشك و بيماران با يكديگر جهت 
صرفه جويي در زمان و بس��ياري اقدامات ديگر ذي��ل اين برنامه انجام 
مي شود.  معاون ستاد اجرايي فرمان حضرت امام )ره( تصريح كرد: در 
گذشته امضاي الكترونيكي اهميت نداش��ت، اما اكنون هم بيمه و هم 

نسخه الكترونيكي مورد قبول است. 
هاش��مي تصريح كرد: اين برنامه در 2۳ نقطه و ش��ش دانشگاه علوم 
پزش��كي اجرايي خواهد ش��د. ايجاد عدالت اجتماعي در بعد سلامت 
از جمله نقاط مثبت طرح دورا پزشكي است و بيماران مناطق محروم 

مي توانند از تمام اقدامات پزشكي در اين بستر استفاده كنند. 
وي افزود: اين طرح در شش ماه آينده ارزيابي خواهد شد و اگر به اهداف 
ستاد اجرايي برسيم، به توسعه آن فكر مي كنيم.  معاون ستاد اجرايي 
فرمان حضرت امام )ره( با اش��اره به اقدامات اين ستاد در دوران كرونا 
گفت: در دوران شيوع اين بيماري ارتباط بين بيمار و پزشك متخصص 
برقرار شد و ذيل شماره 4۰۳۰ پزشكان به بيماران مشاوره ارائه كردند 
و 2۰ ميليون نفر با اين شماره تماس گرفتند كه توانستيم از زيرساخت 
آن استفاده كنيم.  هاشمي همچنين تصريح كرد: بزرگ ترين كارخانه 
ماسك را در منطقه افتتاح كرديم و روزانه بالغ بر ۳/۵ ميليون ماسك 
توليد مي شود و به توليد روزانه 4 ميليون ماسك هم مي رسد، همچنين 
از هفته آينده ماس��ك ويژه دانش آموزان را با ابعادي كوچك تر توليد 

خواهيم كرد. 

حسین سروقامت

تمامي پروژه هاي شبكه ملي اطلاعات
 تا پايان دولت انجام مي شود

ثملر  بله  از  اطاعلات  فنلاوري  و  ارتباطلات  وزيلر 
تكميلل  بله  مربلوط  پروژه هلاي  درصلد   ۱۰۰ رسليدن 
داد.  خبلر  دوللت  پايلان  تلا  اطاعلات  مللي  شلبكه 
محمدجواد آذري جهرمي در مراسم افتتاح مركز داده مادر شبكه ملي 
اطلاعات گفت: از ابتداي راه اندازي ش��بكه ملي اطلاعات كه ظرفيتي 
حدود ۶۸4 گيگابيت بر ثانيه داشت، تا به امروز كه به ظرفيت 2۰ هزار 
گيگابيت بر ثانيه رسيده ايم، 2۰ هزار ميليارد تومان هزينه شده است. 

وي افزود: راه ان��دازي 2۳ هزار كيلومتر فيبر ن��وري و چهار مركز ملي 
تبادل اطلاعات براي ايجاد ش��بكه  ارتباطي پاي��دار، از ديگر اقدامات 
صورت گرفته در اين خصوص اس��ت. حدود دو سال گذشته براي يك 
پروژه امنيتي در ش��بكه ملي اطلاعات يك هزار ميليارد تومان هزينه 
ش��د و بخش خصوصي نيز براي شبكه دسترس��ي ۱۰۰ هزار ميليارد 
تومان هزينه كرده اس��ت.  آذري جهرمي تصريح كرد: تصور كنيد يك 
روز از خواب بيدار شده و ببينيد شركت هاي خارجي تصميم گرفته اند 
به ما خدمات پيام  رسان يا موتور جست وجو را ندهند، در آن زمان شما 
از ما مسئولان نمي پرسيد كه زندگي ما چه مي شود؟ اين موضوع بعيد 
نيست؛ چراكه هم اكنون نيز بس��ياري از شركت هاي خارجي به دليل 
تحريم ها به استارت آپ هاي حوزه پرداخت بانكي، نقشه، خدمات ابري 
و اپليكيشن ها سرويس نمي دهند. به همين دليل ما مصمم هستيم كه 
شبكه مستقل ايجاد كنيم تا در صورت تحريم زندگي مردم فلج نشود. 
وي ادامه داد: در سه سال اخير حجم اقتصاد ديجيتال ما از 2/۵ درصد 
به ۶ درصد رسيده اس��ت و ما هم اكنون با كشوري مانند امريكا مواجه 
هستيم كه اجازه وارد كردن دارو را به ما نمي دهد و مشخص است كه از 
بزرگ شدن اقتصاد ديجيتال ما نيز نمي گذرد و به راحتي مي تواند براي 
ما تحريم وضع كند.  آذري جهرمي ادامه داد: با توجه به اينكه بيش��تر 
خدمات ابري به شركت هاي ايراني تحريم شده است ما امروز مي توانيم 
عنوان كنيم كه خدمات ابري در كشور مستقل بوده و شركت ها بدون 

نياز به شركت هاي خارجي در حال فعاليت هستند. 
وي افزود: امروز با داشتن شبكه ملي اطلاعات، سهمگين ترين حملات 
روي »گيت V « ما مي آيد و شبكه ما سالم است و كار مي كند. ما تأكيد 
داريم شبكه ملي اطلاعات ضامن رشد اقتصاد ديجيتال در كشور بوده و 
خدمات پايه اي كه روي اين شبكه ارائه مي شود، ضامن بازدارندگي در 
حملات دشمن است.  وزير ارتباطات خاطر نشان كرد: ما قصد نداريم 
يك مدل سرويس بين المللي را كه سال هاس��ت كار مي كند، درست 
كنيم. بلكه قصدمان اين اس��ت كه نياز حداقلي مردم را روي ش��بكه 
داخلي برآورده كنيم.  وي ادامه داد: مركز داده مادر شبكه ملي اطلاعات 
از خدمات پايه شبكه ملي كه شامل پيام رسان ها، موتور جست وجو و 
ايميل مي شود، حمايت مي كند. هم اكنون سه ايميل فعاليت خود را 
روي اين مركز آغاز كرده اند و سه پيام رسان نيز براي ارائه كيفيت بالاي 
خدمات در اين مركز مستقر شده اند. ديگر بهانه سخت افزاري براي ارائه 
اين خدمات وجود ندارد و بايد موضوع��ات نرم افزاري را تمركز كرد. از 
2۳ جزء زيرساختي شبكه ملي اطلاعات 2۰ جزء آن هم اكنون مستقر 

شده است و سه جز آن نيز به استقرار نرسيده است. 
وزير ارتباطات افزود: حركت جدي از سمت وزارت ارتباطات، مركز ملي 
و ساير دستگاه ها براي تقويت خدمات پايه شبكه ملي اطلاعات آغاز شده 
است به نحوي كه ستاد كل نيروهاي مسلح نيز اعلام آمادگي كرده كه در 
حوزه موتور جست وجو نه پيام رسان ها به ما كمك كند.  وي تصريح كرد: 
نبايد از بابت قطع اينترنت و محدود كردن شبكه هاي خارجي نگران بود 
كه ما معتقديم دشمن دوست دارد ما صحنه بين المللي را خالي كنيم و 
حضور جريان ساز نداشته باشيم. مركز داده مادر شبكه ملي اطلاعات، 
ظرفيت پذيرش خدمات پايه آموزشي را نيز دارد و ما آمادگي خود را براي 
كمك به وزارت علوم و دانشگاه ها و وزارت آموزش و پرورش براي ارائه 

زيرساخت خدمات پيشرفته در آموزش مجازي اعلام كرديم. 

كارمند عاليرتبه اي در سلوئد همه همكاران خلود – به جز يك 
نفر– را به مهماني خصوصي دعوت كرد. 

او به دادگاه شلكايت كرد كه ما همكاريم؛ چرا وي همه را دعوت 
كرده و مرا دعوت نكرده است؟

قاضي آن كارمند عاليرتبه را احضلار كرده، از وي دليل كارش را 
پرسيد. جواب كاماً صريح و ساده بود: مهماني خصوصي بود و من 

دوست نداشتم او در اين ضيافت حاضر باشد!
فكر مي كنيد دادگاه چه حكمي صادر كرد؟

...كارمند عاليرتبه را محكوم كرد و رأي به نفع كارمند دون پايه 
داد!

استدلال قاضي شنيدني و تأمل برانگيز بود؛ شما كارمند بلند پايه 
اين مؤسسه هستيد. آيا »حذف كردن« رويه متداول شماست؟ 
تحمل شما در مقابل مخالفانتان همين اندازه است وآيا مي خواهيد 

بعدها نيز با ساير مخالفانتان همين رويه را به كار گيريد؟!
دوسلتان! نظر شلما چيسلت؟ آيا حكم ايلن دادگاه را عادلانه 

مي دانيد؟
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معاون بنياد مستضعفان اعام كرد

توزيع ۵۰۰ هزار بسته معيشتي 
ميان خانوارهاي محروم كشور

معاون بنيلاد مسلتضعفان، از توزيع ۵۰۰ هزار بسلته معيشلتي 
3۰۰ هلزار تومانلي ميلان خانوارهلاي محلروم و نيازمنلد 
كشلور در مرحلله دوم طلرح كمك هلاي مؤمنانله خبلر داد. 
حس��ن منصوري اظهار كرد: در مرحله دوم طرح كمك هاي مؤمنانه، 
بنياد مس��تضعفان با تخصيص ۱۵۰ ميليارد تومان، توزيع بسته هاي 

معيشتي را همزمان با دهه نخست محرم آغاز كرد. 
معاون بنياد مستضعفان افزود: بر اس��اس برنامه ريزي انجام شده، اين 
اعتبار براي ۵۰۰ هزار خانوار نيازمند و محروم در نظر گرفته شد و توزيع 
آن در قالب بسته هاي معيش��تي به ارزش ۳۰۰ هزار تومان و همچنين 
كارت هاي خري��د ۳۰۰ هزار توماني آغاز شده اس��ت.  وي با بيان اينكه 
اين حمايت هاي معيشتي توسط گروه هاي مردمي و جهادي به دست 
خانوارهاي هدف مي رسد، گفت: در توزيع اين بسته هاي حمايتي، اولويت 
با خانوارهاي محروم س��اكن در مناطق مرزي و كم برخوردار است.  به 
گزارش بني��اد مس��تضعفان، در مرحله قبلي كمك ه��اي مؤمنانه نيز 
۵۰۰هزار بسته حمايتي در مناطق حاشيه اي تهران و البرز توزيع شد. 

سيمكارت »شاد« هم آمد
مديركل دفتلر فناوري اطاعلات و ارتباطات آملوزش و پرورش 
گفت: اپراتورها پاي  كار آمدند و مكلف شدند كه سيمكارتي به نام 
سيمكارت شاد را براي استفاده ايمن در فضاي مجازي ارائه دهند. 
محمود حبيبي درباره توزيع سيمكارت هاي دانش آموزي گفت: فرآيند 
توليد سيمكارت هاي دانش آموزي آغاز شده و اپراتورها پاي  كار آمدند و 
مكلف شدند كه سيمكارتي به نام سيمكارت شاد را براي استفاده ايمن 
در فضاي مجازي ارائه دهند تا از اين طريق دل نگراني هاي خانواده ها هم 
كاسته شود.  وي درباره نقش اپراتورها توضيح داد: همكاران ما در حوزه 
اپراتورها برنامه ريزي كرده اند و با جلس��ات متعددي كه گذاشته شده و 
فرآيندي كه طي شده، به زودي ارائه سيمكارت هاي دانش آموزي را شاهد 
خواهيم بود.  حبيبي بابيان اينكه س��يمكارت هاي دانش آموزي تنها به 
فضاهاي مورد تأييد آموزش وپرورش دسترسي خواهند داشت، گفت: اين 
سيمكارت خاص استفاده كودكان و نوجوانان در فضاي مجازي خواهد بود. 
قاعدتاً اين سيمكارت ها آن دسته از مخاطراتي را كه شامل استفاده كنترل 
نشده از فضاي مجازي است، نخواهند داشت. قرار است ما در خصوص اين 
سيمكارت ها به صورت White list عمل كنيم كه دانش آموزان بتوانند به 

فضاهايي كه مورد تأييد است، دسترسي داشته باشند. 
وي ادام��ه داد: تلاش ما اين اس��ت ك��ه دانش آموزان ب��ه محتواهاي 
نامناسب دسترس��ي پيدا نكنند، همچنين سياس��ت هايي كه وزارت 
آموزش وپرورش در نظر دارد، روي اين سيمكارت ها اعمال خواهد شد.  
وي با اشاره به اينكه هيچ محدوديت سني براي دريافت سيمكارت هاي 
دانش آم��وزي وجود ن��دارد، گفت: دانش آم��وزان مي توانن��د با نام و 
مشخصات خودشان س��يمكارت را خريداري كنند. ظاهراً آن طور كه 
اعلام ش��ده، وزارت ارتباطات محدوديت زير ۱۸ س��ال براي دريافت 

سيمكارت را برداشته تا همه دانش آموزان از آن استفاده كنند. 
مديركل دفتر فن آوري اطلاعات و ارتباطات گفت: سيمكارت شاد مانند 
ساير س��يمكارت ها ويژگي هاي خاص خود را دارد و قابل شارژ توسط 

دانش آموزان است. 

نماي نزديک

موافقت رهبر انقلاب 
با تداوم فعاليت دادگاه هاي ويژه مفاسد اقتصادي

رهبر انقلاب با درخواس��ت رئيس قوه قضائيه مبني بر تداوم فعاليت شعب دادگاه هاي انقلاب براي 
رس��يدگي به پرونده مفس��دان اقتصادي موافقت كردند.  حضرت آيت الله خامنه اي در پاس��خ به 
درخواست رئيس قوه قضائيه مبني بر تداوم فعاليت شعب ويژه دادگاه انقلاب اسلامي جهت رسيدگي 
به پرونده هاي اخلالگران و مفسدان اقتصادي با لحاظ برخي اصلاحات با اين درخواست موافقت كردند.  
رئيس قوه قضائيه در نامه خود با اشاره به استمرار شرايط و ضرورت هاي اعلام شده در نامه دو سال قبل 
قوه قضائيه براي تشكيل اين دادگاه ها، اين درخواست را مطرح كرده است.  سيد ابراهيم رئيسي در 
اين نامه خاطرنشان كرده است: به زودي پيشنهادات و نيازمندي هاي قانوني قوه قضائيه براي مبارزه 

قاطع، سريع، قانوني و توام با عدالت به مجلس شوراي اسلامي تقديم خواهد شد. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک


